
Heibergskolen 

 København Ø. 

 

SKOLEBESTYRELSEN  
Referat 

 

Tid  Onsdag d. 19. maj 2021, kl.17.00-18.30 
 

Sted  Teams 
 

Dagsorden 
og bilag 
 

Fremsendt og lagt på skolens hjemmeside 
B= beslutning, D= drøftelse, O= Orientering  

Kommende 
mødedatoer 

De 9 planlagte mødedatoer i 2020-2021:  
2020    17/8, 29/9, 28/10, 26.11,  
2021    11/1, 2/03, 13/4, 19/5 og 17/6 
 

Til stede:  
 

Peder Nedergaard, Trine Friis Toldsted, Marianne Garre 
Fink, Mette Brøndum, Stine Halskov-Jensen, Peter Bugge 
Lorenzen, Jesper Daniel Pedersen, Trine Krause Larsen, 
Jacob Jensby Christensen, Dorte Høeg 

1.  
17.00-17.20 

Nyt fra:  

1.1 Nyt fra elevrådet  
 

Referat Elevrådet har ikke kunnet mødes pga. corona 

1.2 
 

Nyt fra Pædagogisk Råd 

Referat Peter fortæller at fagfordelingen er i gang og at vi afventer ansættelse 
af ny medarbejder. Samtidig er det anderledes i år, fordi man ikke kan 
sidde sammen og tale om fagfordelingen – da den pga. corona er on-
line. Både personale og elever er ved godt mod, men eleverne skal 
lære at gå i skole igen og holde koncentrationen. Der er fokus på 
trivslen, men højnet faglighed kan også bibringe trivsel. 9. klasse 
oplever lidt en afmatning. De skal være i skole helt frem til 
sommerferien og har dermed ikke læseferie. Fra 31/5 køres med 
studiedage i 9. klasse, hvor man hver dag har ét fag og en lærer og kan 
fordybe sig mere. 

 

1.3 
 

Nyt fra Borgen 

Referat Kommende 0. klasser er startet 3/5. Starten har være god og børnene 
er hurtigt faldet til. Der er dog pres på pædagogerne, da det har været 
svært at rekruttere personale nok, når eleverne er klasseinddelte. 
Pædagogerne har været kreative og dygtige til at skabe spændende 



aktiviteter for børnene i det ændrede rammer. Der har været brugt 
tilkaldevikarer.  

1.4 
 

Nyt fra ledelsen 
- ”Fuld genåbning for alle elever” 
- Testsituationen + retningslinjer for hjemsendelse. 
- Zoner + årgange 
- Fagfordeling + ansættelser 
- Sammen om børns liv og læring i indskolingen – udviklingsforløb 

på Heiberg 
- Afgangsprøver 

 

Referat Peder spørger til en eventuel genlukning – da incidens tallene i 
Københavns Kommune er høje. Vi afventer udmeldinger og har endnu 
ikke hørt noget. 
 
Vi oplever elever, der er glade for at komme tilbage til skolen. Vi 
oplever dog, at hierarkierne og relationerne skal genskabes. 
 
Der er test to gange om ugen på skolen, det bliver ikke brugt i stort 
omfang. Forældrene giver nu samtykke via AULA.  
 
Når der er elever, der er testet positive, tager vi altid kontakt til vores 
corona-hotlinie, som udstikker retningslinjerne og beslutter, hvilke 
klasser, der skal hjemsendes. De er desværre ikke altid i 
overensstemmelse med de retningslinjer, man får fra 
Sundhedsmyndighederne i øvrigt og det har forståeligt skabt nogen 
forvirring blandt forældre til elever i hjemsendte klasser. 
 
Vi fortsætter med de samme zoner i gården, men man må nu gerne 
have årgange sammen udendørs. Vi har kunnet begrænse det således, 
at det er 5. og 6. årgang der er sammen i gården. Der udtrykkes ønske 
om at de store elever kan være i skolen i spisepausen, hvor de skal gå 
ud af skolen. Det er desværre et pladsproblem og en 
sikkerhedshensyn, for ikke at blande årgangene unødigt. 
 
Fagfordelingen er i gang. Vi skal have en barselsvikar i 5.v og samtidig 
har Lisbet Kaysen fået bevilliget orlov næste skoleår. Jacob har lavet et 
udkast til fagfordelingen på baggrund af lærernes ønsker. Ledelsen 
savner (ligesom lærerne) muligheden for at have en god face-to-face 
dialog løbende. 
 
De skriftlige afgangsprøver er afholdt. Det gik fint og reglen i år er den, 
at skulle prøvekarakteren være lavere end årskarakteren, så ophøjes 
årskarakteren til prøvekarakter. Vi skal snart i gang med de mundtlige 
prøver. Skulle der ske en nedlukning, vil årskarakteren blive ophøjet til 
prøvekarakter. 

 



1.5 
 

Nyt fra SB´s formand 
 

Referat 
 

Ingen noter fra Christian Seidelin, som ikke deltog på mødet 

2.0 
17.20-17.35 

 Trivselsundersøgelsen – TUS 21 
Gennemgang af skolens(medarbejdernes) trivselsundersøgelse. 

Bilag  Se bilag 

Referat  
 

Generelt meget fint billede og tillid til SB og ledelsen på Heibergskolen. 
Der skal dykkes mere ned i et mobbetilfælde og emnet vold fra elever, 
som er et nul-tolerance-område, der også har stor politisk bevågenhed. 
Vi er blevet bedre til at dokumentere voldsepisoder fra elever, det er 
noget vi har fokus på fordi dokumentationen også giver os konkrete 
handlemuligheder. Vi har en fast procedure for hvordan vi hjælper 
lærere, der har været udsat for vold/krænkelser. Der er udover de faste 
procedurer en stor omsorg på stedet, hvor kolleger tager hånd om 
hinanden. Vi skal gennemgå trivselsmålingen i dybden snarest. Den 
skulle have været gennemgået på TRIO i mandags, men grundet 
Jacobs hjemsendelse som nær kontakt, blev det udskudt. 
Trivselsundersøgelsen viser ikke en nedgang i trivslen. Peter Bugge 
fremhæver at nødundervisningen og den større frihed giver mere 
trivsel. Ruqiya fortæller at Borgens trivselsundersøgelse bærer præg 
af, at der er nye strømninger i forbindelse med ny leder. Men TR og 
AMR fra Borgen syntes trivselsundersøgelsen var rigtig fin. 

3.0 
17.35-18.00 

Opfølgning på elevernes efterslæb + status på 
nødundervisningen: 
Ledelsen kommer med oplæg vedr. status på nødundervisningen samt 
hvilket fokus der skal være fremadrettet. Der orienteres om muligheder 
for afvikling af eventuelt efterslæb.   
Vi leverer et sted mellem 85-90 % af lektionerne i nødundervisningen. 
Enkelte fag har et efterslæb, fordi en reduceret lærerbesætning 
omkring den enkelte klasse betyder, at ikke alle fag varetages. Det er 
blevet udmeldt, at der ikke tilføres midler til at dække et eventuelt 
fagligt efterslæb. Der blev tilbudt faglige kurser fra forvaltningen, men 
lærerne bød ikke ind på kurserne, da de ikke var bekymrede for 
elevernes faglige niveau. Der spørges til hvordan skolen kan få indblik i 
elevernes faglige standpunkt. Der foreslås, at kravene sænkes. Det er 
politisk besluttet, hvad kravene er – kan vi sætte ord på det på det 
politiske niveau? Jesper og Trine skal til dialogmøde vedr. trivsel i 
udskolingen i næste uge. 

Bilag  

Referat 
 

 

4.0 
18.00-18.10 

Orientering om Kvalitetssamtale 3 + UPV 
 

Bilag  Se vedhæftede bilag – indkaldelse + referat 



Referat 
 

Sidste kvalitetssamtale handlede meget om, at vi er et nyt 
ledelsesteam. Noget der også fylder lige nu er: ”Plads til forskellighed” 
(et initiativ i forhold til optimering af inklusionsindsatsen i vores 
ressourcecenter). Derudover har vi fokus på sammenlægningen af 
skolen og KKFO’en og det fælles børnesyn. Vi igangsætter et 
udviklingsarbejde faciliteret af Rasmus Anker Bendtsen fra 
Københavns Professionshøjskole. Der blev også talt om vores 
teststrategi. Fravær er også et standard-punkt på samtalerne – vi har 
højt fravær, primært fordi forældre ønsker fri til fx ferier. Derudover er 
der også elever, der har angstproblematikker. UU-arbejdet på skolen 
fungerer forbilledligt og man vil bruge nogle af erfaringerne fra skolen 
og muligvis brede dem ud til resten af kommunen.  

5. 
18.10-18.20 

Årshjul og styrelsesvedtægter 
Med udgangspunkt i kommunens ny materiale til skolebestyrelser 
ønskes en diskussion om anvendelse af årshjul + orientering i 
styrelsesvedtægter.  
BAGGRUND 
Et årshjul kan være med til at give overblik over skolebestyrelsens 
arbejde – både for skolebestyrelsen selv og også for de øvrige 
forældre, som kan få indblik i, hvornår hvilke emner bliver behandlet. 
Skabelonen er vejledende og kan bruges som inspiration, og den kan 
derfor revideres efter behov. 
Det er vigtigt, at skolebestyrelsen herudover drøfter, hvilke øvrige 
emner bestyrelsen eventuelt også vil fokusere på.  
 
I skemaet på næste side fremgår både emner og tilgængeligheden af 
data i Københavns Kommune, der ligeledes kan gøres til genstand for 
drøftelse i skolebestyrelsen. De tilgængelige data der her er oplistet, er 
tænkt som en mulighed for at kvalificere skolebestyrelsens drøftelser af 
udvalgte emner. Det er således ikke meningen at al data skal drøftes, 
men at skolebestyrelsen kan vælge at lægge en drøftelse om f.eks. 
elevernes trivsel på det tidspunkt af året, hvor man kan se at der i 
kommunen foreligger data om elevernes trivsel. 
 

Bilag   Se bilag 

Referat 
 

Vi husker i årshjulet, at der har været en sammenlægning og at skole 
og KKFO nu er én enhed. 

6.0 
18.25-18.30 

Workshops- planlægning af workshops i kommende 0. 
klasser   
Plan for workshops: Jacob siger, at de kan afholdes klassevis. 
Klasserne meldes ud i slutningen af uge 23. Workshops for kommende 
0. klasse afholdes tirsdag d. 15/6 fra 19-21 

 

  

8.0  
18.30-18.30 

Eventuelt  



Bilag   

Referat 
  

Skolebestyrelsesmøde flyttes grundet landskamp – afholdes on-line 
tirsdag den 15/6 kl. 17-18.30 
 
Mette henviser til artikel som har været sendt ud til forældre på Sankt 
Annæ. Der foreslås, at artiklen lægges på skolebestyrelsens overblik, 
da den rummer flere generelle problemstillinger omkring omgangstone 
på sociale medier, som kunne være interessante for andre forældre. 

9.0  
18.30-18.30 

Evaluering af mødet                                                                                             

Referat 
 

Ingen bemærkninger. 

Hilsen FU 
Jacob Jensby, Trine Krause Larsen, Christian Seidelin, Peder Nedergaard 


